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Hejka Wszystkim!

Wi t a m W as w o s t a t n i m t y go dn i u
tegorocznego roku szkolnego i muszę przyznać, iż
cieszę się, że wreszcie mamy wakacje. Jednak nie
martwcie się co do K.I.T.-u – od wrzesnia z
pewnoscia ruszymy z  głowa pełna nowych
pomysłów oraz duża energia!

W tym numerze przede wszystkim skłonimy
się ku niesamowitemu osiagnięciu naszej
siatkarskiej drużyny, która zajęła 8. miejsce w
Polsce! Przeogromne gratulacje! Oczywiscie
pojawia się stałe rubryki, pełne muzyki, gier czy
rysunku :)

Przesyłam dużo pozytywnej energii na
wakacje i mam nadzieję, iż ten numer choć trochę
owieje Was ta beztroska bryza!

Maja J.
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Gloria victis,  czyli 8 miejsce naszych siatkarzy
Nasi siatkarze krótko po powrocie z Mistrzostw Polski w piłce siatkowej  (Licealiada) w Łodzi
(m.in.: Kuba. Przemek, Maciek) podzielili się z nami kilkoma refleksjami.
Z jakim nastawieniem jechaliście na mistrzostwa?
Bylismy bardzo pozytywnie nastawieni,
ponieważ chcielismy zdobyć złoty medal
Mistrzostw Polski.
Jak oceniacie Waszych przeciwników? Czy
którąś drużynę zapamiętacie szczególnie?
Przeciwnicy grali na naprawdę wysokim
poziomie. W nasza pamięć szczególnie zapadły
drużyny z Warszawy i Poznania.
Które mecze były najbardziej stresujące?
Najbardziej stresujacy był mecz z drużyna ze
Starogardu Gdańskiego. To spotkanie było
naprawdę wyrównane, jednak zwyciężylismy w
timebreaku 15:13.
Jak spisali się kibice, którzy przyjechali z
Wami z Gubina?
Myslę, że kibice dali z siebie wszystko;
jestesmy im za to wdzięczni. Z pewnoscia
gdyby nie oni, nie mielibysmy takiego ducha
walki.
Czy sportowcy (siatkarze) są zmęczeni? A
może będzie im brakowało adrenaliny?
Jak można się domyslić, jestesmy bardzo
zmęczeni, ponieważ w każdym meczu
dawalismy z siebie wszystko i gralismy na
pełnych obrotach, wyciskajac ósme(!) poty. Te zawody dostarczyły nam mnóstwa emocji, jednak 
mimo tego, że na ten moment myslimy tylko o odpoczynku, będzie nam brakować tego zastrzyku 
adrenaliny. A na koniec żarcik. Jak nazywa się ulubiona impreza siatkarza? Przyjęcie :)

Życzymy ich jak najwięcej!
Dziękuję w imieniu redakcji

Dziękujemy tym, którzy zadbali o to, żebyśmy mogli pojechać na zawody: pani
dyrektor M. Kijewskiej, panu A. Iwanickiemu, panu burmistrzowi
 B. Bartczakowi, Radzie Rodziców (to sponsorzy wyjazdu), a także naszym
opiekunom: panu S. Cichoszowi i panu T. Romanowskiemu.

Jesteśmy dumni, że uczycie się w naszym liceum. Wasze sukcesy to doskonała
jego promocja :)
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Pisać każdy może. Uczniowie też czasami chcą (gdy nie muszą). Chcieli i napisali (-ły). Oto 
uczniowskie próby felietonów.

Literatura piękna

Literatura to piękna sprawa. Treny, ballady, kabarety- wszystko fajnie, ale czy zastanawiał
Was kiedys fakt, że w tych socjalistycznych placówkach na lekcjach języka polskiego czytamy
ksiażki Poe, Le poete i innych fransua? No, jakby nie patrzeć, wpajaja nam do głowy te
gombrowiczowskie prawdy, że Słowacki wilki był, ale czy nie możemy nazwać sprawy po imieniu?
LITERATURA- to taka prosta sprawa, a jednak od zawsze intryguje mnie, gdy idę na lekcję języka
polskiego, otwieram zeszyt od polskiego, zapisuję temat, który dyktuje Pani od polskiego i brzmi
on: Jak czuć się Polakiem- czyli analiza i interpretacja utworu Josepha Toussaint pt. „Entre un
patriote”. Cóż więcej mam powiedzieć? Okupacja nam nie służy.

Weronika W.

Nie przekonuje mnie to...

Moi Drodzy! Szkoła- to wspaniałe miejsce kształcace mnie oraz moich rówiesników.
Rozwija nasze zdolnosci i przekazuje nam wiedzę, o której istnieniu bym nie pomyslała. Ale co,
jesli Szanowni Państwo, mnie to ani trochę nie przekonuje? Dlaczego w szkole nie możemy uczyć
się, jak zatankować auto, włożyć nitkę do igły albo czy najpierw płatki, a potem mleko, czy na
odwrót? Tego, Kochana Społecznosci, to ja nie potrafię. Umiem za to wymienić wszystkie obiekty
UNESCO i wytłumaczyć, jak poruszaja się neutrony. Dodatkowo, Moi Mili, czytam te wiersze
godzinami, naprawdę próbuję, ale muszę przyznać, że mnie one zwyczajnie, po prostu, generalnie
nie przekonuja. Wysilam się, tworzę teorie spiskowe, ale to wszystko na nic! Przychodzi
kartkówka, Drodzy Państwo, a ja nie wiem, co napisał Pan Mickiewicz. Po prostu nie wiem
Szanowna Społecznosci... Generalnie rzecz ujmujac, to nie dla mnie Proszę Państwa i NIGDY mnie
nie przekonacie...

Daria J.
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Stres przyjaciel każdego ucznia

Wydaje mi się, że każdy uczeń spotkał się kiedys ze stresem. Przepraszam, nie wydaje mi się,
jestem pewna, że owo zjawisko ma zawsze miejsce. Cóż się dziwić, przecież młody człowiek ma
tyle problemów, a do tego dochodzi jeszcze szkoła. No, ale jak to mówia, fortuna kołem się toczy,
więc po co aż tak przejmować się tymi życiowymi sprawami? Młodzież jest jednak nastawiona na
przeżycia, które prowadza do pewnych konsekwencji. Wiadomo, starsze osoby próbuja nas ostrzec
przed przykrymi wydarzeniami, jednak gadał dziad do obrazu, a obraz do niego ani razu. Ale skad
kózka miała wiedzieć, że złamie nogę, skoro nigdy nie skakała? Podobnie jest zreszta ze szkoła.
Ten pierwszy, największy stres odczuwa się przecież w tym wielkim budynku wypełnionym po

brzegi ludźmi. Zreszta patrzac na wymagania nauczycieli, podzielaja to zdanie. Nic więc dziwnego,
iż na przerwach widoczne sa ogromne grupy ludzi, z których się tylko dymi. Bo jak mówia, trzeba

na cos umrzeć, a jesli nie na stres, to na raka.
Martyna Z.
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Jako że w tym numerze przejawia się dużo watków nawiazujacych do Dzikiego Zachodu, ja
również w swoim dziale postanowiłam poruszyć ten temat :)

DOBRY, ZŁY I BRZYDKI (1966, reż. Sergio Leone)
Prawdziwy klasyk w swym gatunku. Trzej mężczyźni, Zły - bezwzględny łowca nagród,

Brzydki - wielokrotny przestępca, Dobry - łowca głów z zasadami, usiłuja dotrzeć do skarbu
ukrytego przez wojsko. Brzydki jest w posiadaniu informacji o nazwie cmentarza, na którym został
on zakopany, Dobry zna nazwisko na poszukiwanym grobie. Czyni to z nich mimowolny zespół. Po
piętach depcze im Zły. Produkcja niewymagajaca niesamowitej koncentracji i skupienia, jest
idealna na niedzielne popołudnia przy kawce ;)

TAJEMNICA BROKEBACK MOUNTAIN (2005, reż. Ang Lee)
Tytuł dosć kontrowersyjny dla niektórych odbiorców, przez co może dlatego dosć mało

znany w Polsce. Opowiada on historię dwóch mężczyzn – Ennisa (w roli Heath Ledger) oraz Jacka
(w roli Jake Gyllenhaal), którzy z sentymentem wracaja na tytułowa Brokeback Mountain, gdzie
niegdys za młodu razem pracowali oraz się poznali. Połaczyła tam ich zakazana miłosć, z która
próbuja sobie poradzić na przestrzeni produkcji. Film pokazuje bardzo ważny aspekt swiatopogladu
XX wieku na osoby LGBTQ+, który jest krzywdzacy i niehumanitarny. Ważny temat, swietna
obsada i wciagajaca fabuła, składaja się na prosty wniosek – do ogladania! ;)

Maja J.
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The end of another academic year

School, the place where personalities develop and young minds are sculpted. A place which
creates many well-educated people who go on to pursue their passion later in life. A stressful
environment at times but in the end that's where all our earliest and most memorable memories
form. 
Every morning we wake up in hopes that school goes as smoothly as possible. We continue to get
up, get ready and go to school for what seems to be like an eternity. When finally the time comes,
the end of yet another academic year. During this time of year, not only do you get a break from the
workload but so do your dedicated teachers.
The last few months for high school graduates have to be one of the most stressful stages during
their time at school. They prepare intensely day after day, month after month in order to succeed in
their exams. 
For the rest of us, this period is usually full with activities such as: sports day, class parties and
trips. Furthermore, award assemblies are held awarding those who have achieved tremendously well
in their academics. 
We all long for longer summer days, followed by shorter nights. Most often, the sky is found
cloudless and the endless blue sky stretches over your head. In the evening it looks as if someone
painted it with warm pink and orange tones. It's not long till we spend long, summer days hanging
out with friends and enjoying the coolness of ice-creams, all while having the scorching sun shine
its rays down on us. It won't be long till we finish this school year so enjoy every bit of it.

Kinga Sz.
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Kilka słów o swojej ukraińskiej szkole, koleżance Julii, zainteresowaniach, zespole
Malwy i trzymiesięcznych wakacjach napisała dla Was Masza z kl. I b.

Я Марія Тютя, учениця 1-го ступеня ліцею. Мені б хотілося трішки розказати вам про свою
колишню школу. В Україні я закінчувала 9-ий клас по художньому профілю, тобто
головними придметами були різні види малювання . В мій клас входять 19-ть учнів, які
також діляться на лінгвістичний та художній профілі. Школа за об'ємом велика і має три
поверхи. У ній є ансамбль ,,Мальви" про який всі у нашому місті знають, і я була його
учасницею. Ми часто виступали на святах у нашому місті. Також є хор до якого ходять діти
різного віку і вміють співати. Я обожнювала наші репетиції та виступи, так як це було дуже
цікаво і весело.
    В класі за партою я завжди сиділа разом зі своєю подругою, яку звати Юля і вона також
зараз знаходиться в Польщі. Шкільний день у нас розпочинався о 9:00, а закінчується о
15:35, або раніше. Шкільний рік триває дев'ять місяців і все літо ми відпочиваємо. Канікули
ми ще маємо взимку на свята, а також весною на Великдень. В школі перед Новим роком ми
з класом влаштовували свято для себе та своїх батьків, а саме співали, танцювали, грали різні
сценки, брали участь в конкурсах. В українській школі я маю багато знайомих та друзів.
       У мене багато спогадів зі своєї школи, і я надіюсь, що ще колись зможу її відвідати та
побачитися зі своїми однокласниками і вчителями.
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Pasowanie na czytelnika
9 czerwca w auli szkolnej odbyło się uroczyste pasowanie uczniów klasy pierwszej szkoły 
podstawowej na czytelników naszej biblioteki. I choć większosć dzieci już od dawna odwiedza 
regularnie bibliotekę, to oficjalne przyjęcie dzieci do grona czytelników nastapiło w dniu 
pasowania. Do tej pory ksiażki czytali im dorosli: rodzice, dziadkowie, rodzeństwo i pani w szkole. 
Teraz, gdy uczniowie znaja cały alfabet i zasady wypożyczania ksiażek sa w pełni gotowi do 
samodzielnego czytania.

Specjalnie na tę okazję grupa uczniów z kl. III SP przygotowała spektakl pt. Baśniowy ambaras na 
podstawie scenariusza Doroty Dankowskiej. Barwne stroje postaci bajkowych, dekoracje oraz 
wspaniała gra aktorska przeniosły wszystkich w swiat bajek i basni. Tematyka przedstawienia 
uswiadomiła dzieciom jak wielkie wartosci wynikaja z czytania ksiażek. Publicznosć z ogromnym 
zainteresowaniem obejrzała inscenizację.

Po częsci artystycznej nastapiło slubowanie.
 Pierwszoklasisci z powaga powtarzali słowa przysięgi.
Przyrzekali, że zawsze będa szanować wszystkie ksiażki,
korzystać z ich madrosci i sumiennie wypełniać obowiazki
czytelnika. Pani Dyrektor dokonała uroczystego pasowania
uczniów wielka księga. Na pamiatkę uroczystosci każde
dziecko otrzymało ksiażkę i okolicznosciowy dyplom.

Życzymy maluchom, aby czytanie było dla nich zawsze
wspaniała zabawa i wielka przyjemnoscia. 

Licealiści czytali dzieciom

3 czerwca w auli szkolnej spotkali się uczniowie klas I - III SP oraz członkowie Samorzadu 
Uczniowskiego. Licealisci czytali dzieciom wiersze Danuty Wawiłow i Marcina Brykczyńskiego 
oraz opowiadania Małgorzaty Strękowskiej - Zaremby Okropny Maciuś i wielki pech. Akcja została
przeprowadzona w ramach Ogólnopolskiego Tygodnia Czytania Dzieciom. Najmłodsi 
spontanicznie reagowali na popisy czytajacych. Na ich twarzach widać było skupienie i 
zaciekawienie. Chętnie odpowiadali na pytania starszych kolegów i dzielili się swoimi refleksjami 
na temat usłyszanych historii.

Celem akcji było zachęcenie najmłodszych uczniów do czytania i czerpania przyjemnosci z 
obcowania z ksiażka oraz integrowanie się społecznosci szkolnej. Wszyscy uczestnicy spotkania 
odniesli korzysci – dzieci młodsze ćwiczyły koncentrację uwagi, pamięć oraz zainteresowanie 
słowem pisanym, zas starsi uczniowie ćwiczyli dykcję i płynne czytanie oraz występowanie przed 
publicznoscia. 
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RED DEAD REDEMPTION
Red Dead Redemption- przygodowa gra akcji osadzona w realiach Dzikiego Zachodu,
wyprodukowana przez Rockstar San Diego i wydana przez Rockstar Games na platformy Xbox 360
oraz PlayStation 3 18 maja 2010 roku. Jest jedna z najwyżej ocenianych gier (srednio 95%) i
podczas gali Spike Video Games Award 11 grudnia 2010 roku wybrana gra roku. Gracz wciela się
w Johna Marstona- byłego członka gangu i bandytę postanawiajacego zejsć z drogi przestępstwa. W
niedługim czasie po podjęciu decyzji żona i syn bohatera zostaja porwani. Rzad amerykański
próbuje zmusić w ten sposób Marstona, aby pojmał trzech członków gangu, do którego niegdys
należał. Gra oferuje graczowi duży swiat, pozwalajac na jego eksplorowanie. Gracz może wchodzić
w interakcję ze srodowiskiem oraz uzbrojonymi przeciwnikami. Głównym srodkiem transportu sa
różne rasy koni oraz osły i muły. Pływanie w grze nie jest możliwe, gracz utonie jeżeli wejdzie do
wody. Poza głównym watkiem fabularnym gracz bierze udział w różnych losowych zdarzeniach w
trakcie eksplorowania Dzikiego Zachodu. Gracz może także uczestniczyć w pojedynkach, grać w
kosci, pokera, black Jacka, polować oraz brać udział w różnych grach z tej epoki. Gra korzysta z
systemu moralnosci, dzięki któremu gracze maja możliwosć uzyskania pozytywnych lub
negatywnych punktów honoru. Jednym ze sposobów na zdobycie punktów honoru jest złapanie
przestępcy zamiast zabijania go albo ratowanie porwanych osób. Negatywne punkty honoru dostać
można za popełnienie przestępstw, takich jak zabicie czy okradanie ludnosci cywilnej lub zabójstwa
funkcjonariuszy policji. To, jak wysoki jest wskaźnik honoru, decyduje o tym, jak bohater jest
traktowany. Bardzo przydatna funkcja, z której Marston może korzystać, to system namierzania o
nazwie Dead-Eye. Zdolnosć pozwala na spowolnienie czasu ułatwiajace zaznaczenie miejsc, gdzie
maja zostać posłane strzały. Może to być np. jeden precyzyjny strzał, kilka strzałów w różne
miejsca lub w kilku różnych przeciwników. Kiedy energia Dead-Eye się skończy lub gracz sam
nacisnie przycisk odpowiadajacy za strzał, Marston odda szybka salwę z wybranego rodzaju broni
w zaznaczonych przeciwników. Red Dead Redemption ma zmodyfikowany względem serii
GTA(Grand Theft Auto) system bycia poszukiwanym. Jeżeli przestępstwo zostanie popełnione w
obecnosci ludzi, jeden z nich może zgłosić je do najbliższego szeryfa. Gracz może przekupić
swiadków albo zabić ich, zanim zdaża dobiec do szeryfa. Jeżeli przestępstwo popełnione zostanie
blisko oficera policji, wskaźnik bycia poszukiwanym właczy się i za każde kolejne przestępstwo
popełnione w tym czasie zwiększać się będzie nagroda za głowę Marstona. To z kolei utrudni
ucieczkę i zwiększy liczbę ludzi próbujacych schwytać postać gracza. W celu zgubienia poscigu,
gracz musi uciekać ze strefy poscigu, póki wskaźnik nie zniknie z ekranu albo wyeliminować cała
grupę poscigowa. Jeżeli przewinienia gracza sa zbyt duże, do akcji wkraczaja przedstawiciele U.S.
Marshals, którzy moga wpasć na jego trop i zaczać go scigać. Będa oni także usiłowali złapać
gracza, póki nie wpłaci on kary grzywny na dworcu kolejowym lub nie wręczy listu
ułaskawiajacego, tzw. pardon letter. Jesli Marston zostanie aresztowany, będzie musiał zapłacić
kaucję, aby go zwolniono. Do funkcjonalnosci gry można zaliczyć, m.in. możliwosć sprzedaży
zdobytych przez siebie dóbr, jak mięsa i skór zwierzat oraz kupowania przedmiotów niezbędnych
do przetrwania na Dzikim Zachodzie, np. amunicji czy medykamentów. Gra została przyjęta
pozytywnie i sprzedała się w 8 milionach egzemplarzy. Gra jest przenaczona dla osób od 18 lat.
Polecam grę grupom powyżej klasyfikacji wiekowej, którzy chca dowiedzieć się, jak wygladało
życie na westernie i szukaja rozrywki na długie godziny.

Krystian J.
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Dnia 30 maja 2022 roku w naszej szkole ruszył Pociąg do nauki. Uczniowie kończacy w tym roku
szkołę podstawowa mogli poczuć klimat liceum, porozmawiać z nauczycielami, dowiedzieć się

więcej o profilach, jakie oferuje szkoła, a także swietnie się bawić. Osoby zainteresowane
dołaczeniem do grona naszych uczniów odpowiedziały na pytanie: 

Dlaczego wybrałeś/łaś tą szkołę? 

-Wydaje się fajna, spoko nauczyciele i atmosfera- Maja

           

- Jest tu rozszerzony angielski i chcę isć do
liceum- Oliwia

-Jest dobra zdawalnosć matur, poziom szkoły jest w porzadku i odnalazłam
kierunek, na który chciałam pójsć, czyli językowy - Martyna         

 

Słyszałam dużo dobrych rzeczy na temat tej szkoły
oraz , że jest to dobra szkoła i stwierdziłam, że
będzie to najlepszy wybór -Nikola

                                                                         

- Ponieważ kierunek lingwistyczny bardzo mnie
zainteresował i myslę, że to pasowałoby do tego,

czym się interesuję i pozwoliłoby mi rozwijać swoje umiejętnosci -Asia

       

              Patrycja Z. I Zuzia R.
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Co pierwszoklasiści wiedzą o ekologii?
Ochrona srodowiska to ważny temat w dzisiejszych czasach. Naukowcy i aktywisci poruszaja go w
srodkach masowego przekazu. Wiele osób uważa to za temat zbędny i nieciekawy, przez to
społeczeństwo ma mała wiedzę w tej dziedzinie. A co za tym idzie, nie ma kompetencji, aby
rozmawiać o tym z dziećmi, czego skutki moga być tragiczne, ponieważ to własnie dzieci odczuja
najbardziej zmiany klimatyczne.
Zadałysmy pytanie: Co to jest ekologia?
- To na przykład segregowanie smieci – Lila.
- To jest segregowanie smieci- Lena.
- To jest segregowanie smieci i tworzenie z nich nowych rzeczy – Marianka.
- To jest segregowanie smieci i sprzatanie planety- Hania.
Ekologia to szeroko pojęty temat niekoniecznie dotyczacy tylko segregowania smieci, to nauka o
funkcjonowaniu organizmów w srodowisku.
Czy potrafisz podać trzy gatunki zagrożonych zwierząt?
-Rekiny, jelonki i koniki morskie- Lena.
Jedyna dziewczynka sposród wszystkich uczniów, którzy udzielali wywiadu podjęła się próby
odpowiedzi i była bardzo blisko. To prawda rekiny sa zagrożone wyginięciem, natomiast pozostałe
nie. Wystarczy popatrzeć na Polskę, w której jest mnóstwo zagrożonych gatunków zwierzat między
innymi wilki, sowy i rysie.
Jak można ratować planetę?
- Sprzatanie jej i dbanie o nia- Lila.
- Można wrzucać smieci do własciwych koszy i nie można wyrzucać ich na ziemię- Lena.
- Segregować smieci- Marianka.
- Nie zasmiecać srodowiska- Alicja.
- Można nie smiecić i jeździć rowerem- Hania.
Sprzatanie planety jest potrzebne, ponieważ zasmiecanie jej przez społeczeństwo to ogromny
problem. Niestety, istnieje też wiele innych zagrożeń, którym możemy stawić czoła, pomagajac
Ziemi, między innymi możemy zaczać używać butelek wielokrotnego użytku lub jeździć częsciej
rowerem.
Do jakiego koloru wrzuca się papier, szkło i plastik?
-Papier do niebieskiego, szkło do zielonego a plastik do żółtego-Lila.
Pierwszoklasisci maja duża wiedzę na temat segregacji odpadów:)
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Co można zrobić z pozostałościami po warzywach?
- Wyrzucić do bio -Lila.
- Wrzucić do bio. To jest pojemnik na jakies skórki po warzywach i owocach- Lena.
- Można ich użyć, żeby rosliny rosły- Marianka.
- Wyrzucić do brazowego smietnika- Hania.
Dzieci wiedza, gdzie wyrzucać bio odpady, ale  nie rozumieja potrzeby robienia tego.
Na co przydaje się kompost?
- Do roslin, jest to taka ziemia -Lila.
Tylko jedna dziewczynka podjęła się próby udzielenia odpowiedzi na to pytanie, wie, do czego
służy kompostowanie.
Szkoda, że maluchy myla pojęcia recyklingu z ekologia. Co nas zaskoczyło, sa nieomylni w kwestii
segregacji odpadów, natomiast to nadal za mało. Dzieci powinny od młodego wieku być
edukowane na tematy, które sa bezposrednio z nimi zwiazane. Jaki wpływ ich zachowanie ma na
zwierzęta i cały swiat je otaczajacy, aby wykształcić w nich odpowiednia postawę. Dzięki czemu
jako dorosli ludzie będa zdolni do podejmowania rozsadnych decyzji, które będa w zgodzie ze
srodowiskiem i organizmami w nich żyjacymi. 

Zuzia  R. i Patrycja Z.
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Julia Szczotka, jedna z lekkoatletek, która w ostatnim czasie wspólnie z innymi licealistkami 
zdobywała medale i puchary dla naszej szkoły. Mimo że ciągle zajęta jest treningami, 
przygotowywaniem się do lekcji, zgodziła się na krótką rozmowę.

Które dziewczyny pracują z Tobą na sukces i kto jest Waszym trenerem?

Dziewczyny, z którymi trenuję to Wiktoria Olejniczak i Olga Łogożna. Naszym trenerem jest 
Roman Kwapich.

Od kiedy i dlaczego uprawiasz lekkoatletykę?

Lekkoatletykę zaczęłam uprawiać około czwartej klasy szkoły podstawowej. Osiagałam 
sukcesy w zawodach szkolnych, przez to bardzo mi się to spodobało.

Jak często musisz trenować?
Trenuję 4-5 razy w tygodniu.

Jak udaje Ci się godzić treningi z nauką?

Staram się to rozłożyć to w czasie. Zawsze między szkoła a treningiem odpoczywam. Z kolei 
wieczorem siadam do nauki.

Czy łączysz swoją przyszłość ze sportem?

Wydaje mi się, że raczej nie, aczkolwiek wszystko się może zmienić.

Dziękuję za rozmowę w imieniu redakcji

[fot. facebook]
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Wiosna nad Nysa to jedna z imprez, która co roku przyciaga coraz to większa ilosć mieszkańców
oraz turystów. Jedna z wielu atrakcji, która gromadzi ludzi na tym wydarzeniu, sa różnego rodzaju
koncerty. Podczas Wiosny nad Nysa nie tylko występuja znane gwiazdy z branży muzycznej, które
widnieja na pierwszych stronach gazet, ale także przedstawiciele lokalnych grup, np. szkół, Domu
Kultury lub przyjaciół z Niemiec.
        W poprzednich latach gosciły u nas takie gwiazdy jak: Doda, Ewelina Lisowska czy
legendarny i nieżyjacy już Zbigniew Wodecki. W tym roku podczas 59. Wiosny nad Nysa
moglismy usłyszeć między innymi: Zespół Video, cover band grajacy wielkie przeboje Depeche
Mode, grupę Defis oraz zespół Piersi. Szczególnie chciałabym się jednak skupić na dwóch
pierwszych wykonawcach.
         "The best of Depeche Mode" to zespół, który w piatkowy wieczór (10 czerwca) zagrał na
scenie na placu Jana Pawła II przy ulicy Westerplatte. Podczas tego wydarzenia moglismy usłyszeć
takie utwory jak: "Enjoy The Silence" czy "Personal Jesus".Koncert był opatrzony również
pokazem kolorowych swiateł, co w połaczeniu z mrokiem i dobra muzyka gwarantowało niezwykłe
odczucia.
         "The best of Depeche Mode" to nie jedyna grupa, która zaszczyciła nas swoja muzyka
tamtego dnia. Przed nimi grał równie dobry zespół "Video", którego wokalista jest Wojtek
Łuszczykiewicz. Formacja rozpoczęła swoja działalnosć w branży muzycznej w 2007 roku i gra do
dnia dzisiejszego. Podczas koncertu grupa zaprezentowała takie hity jak: "Wszystko Jedno", "Ktos
Nowy" lub "Środa Czwartek". Wokalista idealnie nawiazał relację z publicznoscia, siadajac na
skraju sceny i z nia rozmawiajac.
        59. Wiosna nad Nysa była z pewnoscia impreza, której potrzebowalismy po tak długiej
przerwie spowodowanej pandemia. Jest to wydarzenie, które znów mogło połaczyć ludzi lubiacych
dobra zabawę i muzykę. Pozostało nam tylko czekać rok na kolejna edycję tego wydarzenia.

Julia Ś.
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"Muzyka to najlepszy język do poruszenia serc ludzi na całym świecie". - Jimmy
Page
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Wystartowali!

Gubińska mila czyli biegi im. Jurka Gasiora odbywaja się zawsze na rozpoczęcie Wiosny nad
Nysą. W tym roku impreza odbyła się na Wyspie Teatralnej i jak zawsze cieszyła się ogromnym
zainteresowaniem. W zawodach brali udział uczniowie lokalnych szkół, kibicowali im rodzice.
Biegały dzieci, a także młodzież i dorosli. Z naszej szkoły startowało  26 uczniów, a dokładnie z
klas - I, II, III, IV, V i VII SP 5. W klasie IV Cyprian Konopski zajał I miejsce , a Michał Szuleko
III natomiast w klasie II Kacper Bojarojć II miejsce. Uczniowie liceum sędziowali i zabezpieczali
trasy biegów.  

Tekst i fot. Stanisław N.
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Na stronach… WWW

Wojna w Ukrainie trwa już ponad 115 dni. Głównym teatrem działań zbrojnych pozostaje
wschodnia częsć kraju - w szczególnosci Obwód Ługański oraz Doniecki.

W czwartek 16.06.2022 r. z wizyta do Ukrainy udali się: prezydent Francji Emmanuel Macron,
kanclerz Niemiec Olaf Scholz oraz premier Włoch Mario Draghi. W Kijowie dołaczył do nich
prezydent Rumunii Klaus Iohannis. To historyczna wizyta przywódców państw zachodnich w
Ukrainie.

Przywódcy wystapili na wspólnej konferencji z pezydentem Ukrainy Wołodymyrem Zełenskim, na
której poinformowali, że popieraja natychmiastowe nadanie Ukrainie statusu kraju kandydujacego
do Unii Europejskiej. To bardzo ważna deklaracja dla Ukrainy.

Ponadto zadeklarowali kontunuację przekazywania pomocy finansowej i humanitarnej oraz broni
walczacej Ukrainie. Emmanuel Macron, poproszony o komentarz do swoich niedawnych słów, by
„nie upokarzać Rosji”, zapewnił że „Francja od pierwszego dnia stoi po stronie Ukrainy” i przekaże
Ukrainie dodatkowe szesć systemów artyleryjskich Caesar.

Jednoczesnie goscie zapewnili prezydenta Wołodymyra Zełenskiego, że nigdy nie zażadaja od
Ukrainy ustępstw w jej konflikcie z Rosja, a także zadeklarowali gotowosć wsparcia oraz pomoc w
odbudowie kraju. Po wystapieniu na konferencji i rozmowach z prezydentem Ukrainy przywódcy
udali się do Irpienia, jednego z miast, gdzie Rosjanie dokonali masakry ludnosci cywilnej.

Dzień po tym, jak w stolicy Ukrainy przebywali przywódcy trzech największych państw Unii
Europejskiej, do Kijowa udał się z niezapowiedziana wizyta brytyjski premier Boris Johnson.
Prezydent Zełenski poinformował, że podczas spotkania z Johnsonem szczegółowo omówiono
sytuację na froncie, a także możliwosci obrony Ukrainy przed rosyjskimi siłami.

Niestety, żyjemy w niebezpiecznych czasach, a współczesny swiat nie szczędzi nam też innych
zagrożeń.
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Po dwuletnim czasie zmagania się z pandemia Covid - 19, w którym mierzylismy się ze strachem i
niepewnoscia o zdrowie nasze i naszych bliskich, o przyszłosć, musielismy zmienić codzienne
funkcjonowanie, następny wirus niepokojaco rozprzestrzenia się po swiecie.

Rosnie liczba zakażeń tzw. małpia ospa. Największa koncentracja przypadków w Europie jest w
Wielkiej Brytanii, Hiszpanii i w Niemczech. W Polsce potwierdzono dotad 12 przypadków.

Na razie mechanizmy transmisji tego wirusa, a także jego zakaźnosć nie jest tak duża jak przy
Covid - 19. Ponadto w Europie przebieg zakazeń uznaje się za łagodny i nie odnotowano zgonów.

Niemniej, jak przestrzegaja lekarze, na razie ta skala nie jest wielka, ale jestesmy w okresie
rozkręcania się epidemii i musimy być czujni, szczególnie podczas wakacji.

No własnie, sa i piękne chwile, nadchodzi najbardziej wyczekiwany przez uczniów czas wakacji.
Dla nas to czas wyjazdów nad morze, jeziora, w góry, czas późnego wstawania i wygrzewania się
na słońcu. To również czas zabawy i beztroski. I taki powinien być, ale może w przerwie tej
beztroski warto czasami zastanowić się nad słowami naszej wspaniałej noblistki Olgi Tokarczuk:

Wojna to jest fenomen straszliwy, piekielny – nawet jeżeli siedzib ludzkich nie dotykają same walki,
to ona i tak rozchodzi się wszędzie, pod najlichszą strzechę, głodem, chorobą, strachem
powszechnym. Serca twardnieją, obojętnieją. Zmienia się całe ludzkie myślenie – każdy dba tylko o
siebie i baczy, jak tu samemu przetrwać. Niejeden robi się przy tym okrutny i nieczuły na cudze
cierpienie.

Wspaniałych wakacji!!!

Oby nasze serca nigdy nie stwardniały i nie obojętniały, bysmy nigdy nie byli okrutni i nieczuli na cudze
cierpienie-   Oliwia M.
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